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                                         4/2017    
Vážení spoluobčané, 

v těchto dnech jste do svých schránek dostali nový kalendář obcí mikroregionu jako malý dárek. Vždy máme zájem, aby 
fotografie v kalendáři publikované byly tím nejzajímavějším, co se místním fotografům podařilo zachytit. Proto vás chci 
touto cestou poprosit, pokud nějakou pro vás zajímavou fotografii pořídíte, abyste se s námi o ni podělili a my se měli 
čím pochlubit v příštím kalendáři.  
Blíží se vánoce a s tím je spojeno i dění  v naší obci, takže je naše číslo z velké části vánoční, jak se můžete dočíst níže. 
Zpívaly se koledy, uspořádal se vánoční jarmark, byla sloužena adventní mše, ještě nás čeká vydávání Betlémského 
světla, doplněné dětským vánočním vystoupením…Prostě je z čeho vybírat a věřím, že si každý najde zábavu podle svého 
vkusu. 
Přejeme vám touto cestou pěkné a klidné vánoce, hlavně dětem, které určitě s nadšením očekávají vánoční prázdniny 
téměř uprostřed školního roku. Ať vánoce a přechod do nového roku vy i vaši blízcí prožijete ve zdraví. 
                                                                                                                                       Jménem zastupitelstva obce Věra Halamová                                                                       
                                                                       

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce 

Zastupitelstvo se v posledním čtvrtletí setkalo celkem třikrát – 3. 11., 16.11. a 8.12. Hlavním tématem bylo schválení 
rozpočtu a příprava investic na příští rok. V letošním roce se podařilo provést dlouho plánovanou opravu komunikace ve 
Velkých Těšanech  (k Plevovému) a opravit cestu k bařickému hřbitovu. O dlouho připravované a realizované výstavbě 
víceúčelového hřiště se můžete dočíst níže. Pokračovaly práce na přípravě rekonstrukce školní budovy v Bařicích a bylo 
vydáno stavební povolení. Pokud bude vypsán vhodný dotační program, bude na jaře podána žádost o dotace. Stavební 
zákon, ačkoliv se údajně stále zjednodušuje, se chová přesně naopak a k čemu stačil před lety jednoduchý projekt, 
vyžaduje stále větší množství vyjádření možných i nemožných orgánů.  
Příští rok nás čeká rekonstrukce bařických šaten, na jejichž střeše se podepsalo nedávné větrné počasí. Prioritou je 
výměna kotle ve školce včetně rekonstrukce kotelny. Stávající kotel nebude zakrátko odpovídat technickým požadavkům 
a poslední zpráva revizního technika také nezní příznivě. Vězte, že plánů je hodně, rozpočet jen jeden a není možné 
všechno realizovat během jednoho roku.  A samozřejmě, i při jakémkoliv výsledku roční práce nemohou být vždycky 
všichni spokojení. 

                                                                       Oznámení a informace 

Sběrný dvůr Kvasice bude až do konce února ve středu otevřen jen od 8.00 do 15.30 hod.. Sobotní doba zůstává beze 
změny, tj. od 8.00 do 11.00 hodin. Ve středu 27.12. bude sběrný dvůr uzavřen. 
Zdravotní středisko Kvasice oznamuje, že ve dnech 21.-22.12. a 2.-3.1. bude čerpána dovolená. Zastupovat bude 
doktorka Stránská ve svých ordinačních hodinách. 
Tříkrálová sbírka se bude konat v sobotu 6. ledna v odpoledních hodinách. Za příspěvky předem děkujeme. V lednu 
letošního roku se na Kroměřížsku prostřednictvím šesti set koledníků vybralo téměř  1.100 000 Kč.  
Kvasický ořešák stromem roku – dobrá zpráva pro ty, kteří svým podpisem pomohli k vítězství. Podpisů se sešlo přes 
deset tisíc. Strom postupuje do evropského kola, takže v únoru budeme opět sbírat podpisy na jeho podporu při 
reprezentaci republiky. Kvasický obecní úřad všem příznivcům děkuje za podporu. 
Obě místní knihovny děkují svým čtenářům za celoroční přízeň a sdělují, že mají pro ně nejen na vánoční svátky 
připravené nové čtivo z výměnného souboru Knihovny Kroměřížska. Výpůjční doba ve Velkých Těšanech vychází bohužel 
na pondělky, což jsou svátky, tak se se svou knihovnou setkáte až 8. ledna. Bařická knihovna bude otevřená v obvyklou 
dobu ještě  22.12. a 29.12. pouze od 16.00 do 17.00. 
Finanční a právní pomoc – společnost Garden Clientela z Kroměříže poskytuje poradenství nejen v oblasti financí, ale při 
všech nečekaných životních událostech, do kterých se nejen vlastní vinou můžete dostat. Pokud potřebujete poradit 
s čímkoliv týkajícím se právních záležitostí, pracovního práva, změny dodavatele energie, atd. můžete se na poradkyně 
obrátit kdykoliv během poradních dní, které bývají na obecním úřadě v Bařicích ve vybrané pondělky od 15.00 do 17.00 
hod.  Rozpis poradních dní včetně kontaktů najdete na informační desce na stránkách obecního úřadu.  
Oznámení Vodovodů a kanalizací Kroměříž – s platností od 1.1.2018 dochází k nárůstu cen vody o 2,6 %. Cena za 1m3 
bude 76,86 Kč vč. DPH. Z toho voda pitná 36,98 Kč, voda odpadní 39,88 Kč.  
Úřední hodiny na obecním úřadě v Bařicích v době vánočních svátků –čtvrtek 21.12., pátek 22.12. a středa 27.12. 
dovolená, čtvrtek 28.12. : 8.00 – 11.00 hod., pátek 29.12 dovolená. 



Otevření nového víceúčelového hřiště ve Velkých Těšanech 
„Tak jsme se konečně dočkali“, mohli si říci po devíti letech občané obce Bařice – Velké Těšany. První jednání o 
vybudování nového hřiště a sestavení plánů probíhalo od roku 2008, kdy poté následoval kolotoč marných pokusů o 
získání dotace, jak od Ministerstva školství, tak od 
Zlínského kraje. A tak se zastupitelstvo obce rozhodlo 
postavit hřiště z vlastních prostředků. K slavnostnímu 
přestřižení pásky tak mohlo dojít v sobotu 14. října 
2017. Od 15 hodin se na hřišti shromáždila značná 
část občanů, aby byla přítomna nejen samotnému 
otevření hřiště, ale i bohatému kulturně-sportovnímu 
programu, který byl připraven na toto odpoledne. 
Program byl zahájen vystoupením mažoretek LEXY 
Kroměříž pod vedením paní Pavlíčkové, dále se 
představily děti z místní mateřské školky a kulturní 
program byl zakončen ukázkou z baletu Labutí jezero 
v podání bařického kulturního spolku. Po kulturní části 
programu si mohli přítomní malí i velcí občané 
vyzkoušet sporty, pro které je toto hřiště určené – tenis, nohejbal, fotbal aj. Sportovním vyvrcholením oslav byl zápas 
mužů TJ Bivoj Bařice a Piv-kop Velké Těšany pod umělým osvětlením, které je součástí hřiště. Děkujeme všem, kteří 
s námi přišli oslavit otevření tak dlouho očekávaného víceúčelového hřiště ve Velkých Těšanech.               Marek Haloda                                                                          

                                                                                                                                                                                            
CHYBĚJÍCÍ CHODNÍK U FREKVENTOVANÉ SILNICE JE VÍCE NEŽ ZNÁT 

Přirozenou částí každé obce je náves. Náves patří ve většině obcí k nejpohlednějším místům a dokonce jsou každoročně 
vyhlašovány soutěže o nejkrásnější náves. V naší obci je naopak náves v místě demolice bývalého domu Žůrkových 
nevzhlednou a také rizikovou dopravní lokalitou zejména pro starší obyvatele, děti a maminky s kočárky. Je 
nevyvratitelným faktem, že chodec je nejzranitelnějším účastníkem silničního provozu a chodníková úprava, která by 
oddělila pěší dopravu od automobilové v délce cca 80 m chybí, probíhá sloučeně po obecní komunikaci anebo chodci 
tento pěší úsek raději z pocitu bezpečí obchází.  
Již více než tři roky upozorňuji zastupitele na nevzhledné prostranství a zejména rizikovou situaci v místě chybějícího 
chodníku pro pěší od domu Zápecových po dům Jelšíkových. Zákon o silničním provozu (§ 53, odst. 3) říká, že kde není 
chodník, chodí se po levé krajnici. Při chůzi při levém okraji vozovky, zvláště za tmy, tak vznikají se souběžně či 
protijedoucími vozidly velmi nebezpečné situace, kdy se automobily chodcům na poslední chvíli vyhýbají a cesta po 
silnici je pro chodce, kde ani v tomto místě není krajnice nasvětlena veřejným osvětlením, velmi nebezpečná. 
Roční rozpočtové příjmy (bez dotací) činí v naší obci více než 6 miliónů Kč, s meziročním nárůstem ve výši 300 tisíc Kč. 
Rozpočet obce je tvořen sdílenými daněmi, které odvádíme do rozpočtu obce my, občané. V případě realizace tohoto 80 
m chodníku by se jednalo o stavební úpravu, kterou projektant odhadl na 240 tis. Kč,  tzn. že se jedná o cca 4 % ročních 
rozpočtových příjmů. 
Bohužel, někteří zastupitelé mě oponují: „Tolik roků zde chodník nebyl a nikomu to nevadilo“. Ano, ale kolik zde před 
padesáti lety projíždělo vozidel oproti stávající automobilové dopravě?  Také mě zastupitelé namítají, že chodník bude 
poškozen při budoucí demolici přilehlých tří domů. Ano, ale k této demolici vzhledem ke společnému štítu dvou 
přilehlých domů nedojde dříve než za 30 let, tzn. až po uplynutí životnosti chodníku. Rozumím sice argumentům, že je 
potřeba v naší obci budovat nejen nové chodníky, ale opravovat i ty stávající, které jsou v havarijním stavu, avšak 
vybudování chybějícího chodníku v místě s vysokou intenzitou dopravy může přispět k tomu nejcennějšímu, a to 
ochraně chodce před zraněním s projíždějícím vozidlem či autobusem. 
Myslím si, že tento nový chodník by byl četně využíván, měl by význam v ochraně nejzranitelnějších účastníků silničního 
provozu (zejména dětí a rodičů vodících děti ze školky v době největšího dopravního provozu) a byla by zužitkována i 
vypracovaná projektová dokumentace, která stála obec nemalé prostředky. Chybějící chodník by také nemusel být 
nelichotivou vizitkou toho, jakým způsobem je na obecním úřadě nakládáno s návrhy či podněty některých zastupitelů. 

Ondřej Valach 

Česko zpívalo koledy 2017 

… ve Velkých Těšanech  Podvečer 13.12.2017 patřil již tradiční prosincové akci Česko zpívá koledy s Deníkem. V naší 
malé obci Velké Těšany se konal už 4. ročník a rok od roku se těší většímu počtu zpěváků. Letos se jich sešlo na 60 
různého věku, od kočárku po seniory. Všichni s nadšením zpívali vybrané koledy a vánoční písničky za doprovodu 
klávesistek Alenky a Elišky Trlicových ze Soukromé základní umělecké školy D-MUSIC Kroměříž, ze třídy pana učitele 
Dušana Okénky. Na drobné hudební nástroje, triangl, rumbakoule, paličky a tamburínu, nás doprovázely i děti z naší 
mateřské školičky. Po krásném hudebním zážitku jsme se přesunuli do společenských prostor, kde probíhal 1 .ročník 



vánočního jarmarku a kde jsme se občerstvili skvělým punčem a drobným cukrovím, a nasáli jsme tak nádherou 
předvánoční atmosféru.  
Všem muzikantům, zpěvákům i jinak zúčastněným osobám moc děkujeme, protože se nám společně podařilo vytvořit 
krásné okamžiky. Těšíme se na další ročník.                                                                                Zdeňka Halodová Šamánková 

 
…i v Bařicích Zpěvy se tentokrát konaly u kapličky pod rozsvíceným stromkem. Zpěváci hned po příchodu dostali do ruky 
hrnek se svařeným vínem (pro děti byla nealkoholická varianta horkého nápoje). Víc jak pětadvacet účastníků 
nejrůznějšího věku se po společném zpěvu koled odebralo do společenské místnosti, kde čekalo malé občerstvení a 
besedovalo se při zbytku svařáku. Bylo to takové milé zastavení uprostřed předvánočního shonu.               Věra Halamová                                      

1. vánoční školkový jarmark 
Ve středu 13. 12. 2017 jsme se po odzpívání koled u stromečku přesunuli do společenské místnosti, kde jsme uspořádali 
1. ročník "vánočního školkového jarmarku". Bylo možné si vybrat z nepřeberného množství výrobků, nejen s vánoční 
tématikou - adventní věnce, věnce na dveře, svícínky, ozdoby na stromeček, háčkované výrobky, šité výrobky, perníkový 
betlém a mnoho dalšího. Každý tu jistě našel vhodný dárek, kterým potěšil své blízké nebo si zakoupil něco, jen tak pro 
radost.Během příjemného nakupování návštěvníci ochutnali vánoční cukroví a punč připravený maminkami dětí z MŠ. 
Moc děkuji maminkám a všem šikovným lidičkám s dobrým srdcem za výrobky, drobné dárky a cukroví, které přichystali 
na jarmark. A v neposlední řadě děkuji i všem, co přispěli tím, že si nějaký z nabízených výrobků zakoupili. 
Výtěžek jarmarku činí krásnou částku 6.367,- Kč a byl předán paní ředitelce pro potřeby dětí v  MŠ. 
Doufám, že 1. "vánoční školkový jarmark" uspořádaný maminkami dětí z MŠ ve spolupráci s paní ředitelkou Boženou 
Adámkovou a paní učitelkou Anežkou Fryštákovou  se změní na hezkou adventní tradici, kterou budeme rádi opakovat 
každý rok.                                                                                                                                                                        Petra Zápecová 

                                                       Vynálezy v průběhu století – beseda v bařické knihovně 
V polovině října navštívila bařickou knihovnu spisovatelka Dana Šimková. Přijela k nám z Křenovic. Nikoliv od Kojetína, ale 
až od Slavkova. Spisovatelku jsme u nás ještě neměli, takže nejen zvědavost, ale hlavně slibované téma posluchače 
přitáhlo. 
Paní spisovatelka slibovala povyprávět o vynálezech nevšední formou, ale hned ze začátku bylo patrné, že její oblíbenou 
postavou naší historie je Marie Terezie a tak nás bude o vynálezech informovat hlavně na pozadí této historické doby. 
Na příkladu běžného všedního dne takové šlechtičny jsme se dověděli, jak probíhala denní hygiena, jakým způsobem a 
do čeho princeznu oblékli a nepohodlně sešněrovali a vůbec spoustu dalších zajímavých informací. U každého předmětu 
denní potřeby jsme se dozvěděli, kdy se poprvé a kde začal používat či jaké byly jeho varianty v různých místech světa.  

Téma bylo hodně obsažné a beseda byla zakončena drobnými 
postřehy o tom, odkud pochází ta která rostlina či domácí zvířectvo. 
Besedovat by se dalo do nekonečna.                        Věra Halamová 
                                                                                         

Jaký byl letošní vánoční jarmark v Bařicích…tak letos už potřetí. 
Původně bylo záměrem ukázat, co se u někoho doma najde pěkného 
vlastnoručně vyrobeného. K tomu se připojila možnost prodeje 
drobných vánočních dekorací. Letošní jarmark byl sice o něco chudší 
na prodej, ale zato jste mohli vidět výstavu retro výrobků. Bylo až 
s podivem, co se ještě na půdách a komorách dochovalo. Vařecha na 
povidla, téměř stoleté hračky, poválečné kuchyňské spotřebiče, či 
retro novější – časopisy, výbava fotografa, myslivce, švadleny…a 

mnohé další věci, které by těm mladším bez popisky neřekly už vůbec nic. Všichni příchozí dostali drobný dárek, 
pohoštění a ten kdo nepřišel, se ochudil o pěkný zážitek.                                                                                  Věra Halamová                                                          



PLÁNOVANÁ ČINNOST DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VE SPOLUPRÁCI S TĚLOVÝCHOVNOU JEDNOTOU 
5. prosince se každoročně slaví Mezinárodní den dobrovolníků. Není to bezvýznamný svátek. Dle statistik je totiž na 
světě miliarda lidí, kteří nezištně pomáhají a pracují ve prospěch druhých. V ČR je dobrovolníků, tedy lidí, kteří dělají 
něco bezplatně, nepovinně a ve prospěch ostatních, okolo padesáti procent. Také v naší obci je několik dobrovolných 
organizací, jejichž členové každoročně odpracují bezplatně stovky hodin. Ve Velkých Těšanech je to například Sbor 
dobrovolných hasičů a Tělovýchovná jednota. Jejich členové se scházejí, aby připravovali pro obyvatele naší obce 
nejrůznější kulturní, sportovní či společenské akce. V končícím roce například připravili téměř 20 akcí, což je co do počtu 
obyvatel naší obce a tím omezenému množství aktivních dobrovolníků naprosto unikátní. Navíc je tato činnost našich 
dobrovolných organizací vyvíjena lidmi, kteří nejsou členy zastupitelstva obce a nejsou za tuto činnost finančně 
odměňováni. V drtivé většině obcí ČR jsou organizátory takových akcí starostové a místostarostové a další placení 
pracovníci obecních úřadů. O to více je třeba si činnosti našich dobrovolných organizací vážit. Budete-li se chtít o 
činnosti našich dobrovolných organizací dozvědět více, zveme Vás v sobotu 13.ledna v 17:00 hod. na výroční členskou 
schůzi, která se uskuteční v sokolovně. Můžeme se třeba společně domluvit na tom, jak naplánujeme vodění medvěda, 
které se uskuteční v sobotu 10. února od 13:00 hod., a další připravované akce pro rok 2018. Závěrem mi dovolte, 
abych jménem našich dobrovolných organizací popřál všem příjemné prožití vánočních svátků a hodně zdraví v novém 
roce.                                                                                                                                 Za Sbor dobrovolných hasičů Ondřej Valach 

Fotbalové okénko - Tak nám skončila podzimní část sezony, krtci se již opětovně dali do díla, a i když je prosinec 
v plném proudu, opět svatý Martin na bílém koni nepřijel. Což ovšem nám, fotbalistům, nemusí až zas tak moc vadit. Tak 
jako se všichni těšili na zahájení podzimní části, tak určitě nepohrdli ani možností odpočinout si přes Vánoční svátky a 
nabrat opět novou energii do dalších bojů. Jarní příprava již tradičně začne začátkem ledna, aby byl TJ BB na jarní část 
patřičně připraven. V podzimní části předváděli hráči Bivoje až na dvě výjimky dobré výkony, které ale bohužel nebyly 
odměněny třemi body. O to víc mrzí, když soupeř po zápase přizná, že nevyhrálo lepší mužstvo, ale to šťastnější. Ale zas 
není třeba házet flintu do žita, hráči ukázali potenciál, nakonec i nějaké body byly zapsány do tabulky a hlavně, na námi 
předváděný fotbal se konečně zase jednou dalo dívat. A pokud tenhle trend bude mít vzestupnou tendenci, jako že 
určitě mít bude, tak se opět budeme nacházet v patrech tabulky, kam vzhledem ke 
kvalitě kádru jistě patříme. Tomu samozřejmě dopomáhá i individuální příprava 
některých fotbalistů, kteří bez pohybu nemohou být, ale samozřejmě také příprava 
týmová, která začíná, jak již bylo zmíněno, počátkem ledna. A také bych Vás 
všechny chtěl pozvat na první jarní domácí utkání, kde, pokud počasí dovolí, budu 
mít pro fanoušky a pro hráče jedno velké překvapení.  
Zároveň bych chtěl poděkovat všem fanouškům, kteří fandí do poslední píšťalky, a 
lidem, kteří mi pomáhají s chodem klubu a bez nichž by se v dnešní době TJ BB zcela 
jistě neobešel. A také popřát Vám všem, ať už sportu fandíte nebo ne, Veselé 
Vánoce a Šťastný Nový rok!                                                Za TJ BB Vít Šinder 
 

Společenská kronika 
Vítání občánků -  V sobotu 18. listopadu se na obecní řad dostavila Adélka 
Suchánková z Bařic, s rodiči Ivou a Jaromírem Suchánkovými. Ačkoliv proti obřadu 
chvílemi hlasitě protestovala, byla řádně uvítána mezi naše nejmladší občánky.  

                                            Významné životní jubileum oslavili: 
Bařice                                                                                                           Velké Těšany 
Jarmila Dočkalová   75 let       Zdeňka Albertová    60 let                    Marie Halodová     80 let 
Anna Paštěková       65 let       Miroslav Vojáček     65 let                    Miloslav Veselý      65 let 
Ervín Výstup             60 let       Josef Švub                 70 let 

Jubilantům srdečně blahopřejeme. 
 

                                                                                 Plánované akce : 
22. prosince – výdej Betlémského světla doprovázený vystoupením dětí, hudbou a přednesem. Od 15.30 ve společenské 
místnosti v Bařicích. Po ukončení programu se až do 18.00 hod. bude světlo vydávat v knihovně.  
26. prosince – od 16.00 Štěpánské špekáčkování – výletiště v Bařicích. Opékání,  svařák, promítání…. 
29. prosince – členská schůze SDH Bařice, v 17.00 hod.ve společenské místnosti pod obecním úřadem 
17.března – sokolský ples ve Velkých Těšanech 
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